
.;

e) v inštrumentáli množnrílro čísla prídavných mien vzoru pekný v prípone
-ými/-ymi, napr. dobými, p o ctiými, šv árnymi, krásnymi, nezodpovedanými,
mladými, bielymi;

0 v inštrumentáli jednotného čísla a v genitíve, dative, akuzative,lokáli a inštru-
mentáli množného čísla prídar,ných mien vzoÍU otcov (matkin) v príponách
-ým, -ých, -ými, napr. od otcových (matkiných) pámych, k otcovým (mat-
kinym) známym, zbadal otcových (matkiných) známych; o otcových (matki-
ných) znd'mych, s otcovými (matkinými) známymi; s otcovým (matkiým)
znúmym;

g) v nominatíve množného čís1a neživotných podstatných mien mužského rodu
(napríklad domy, duby), v nominatíve množného čísla ženského a stredného
rodu prídavného mena rád v p|attosti príslovky v prípone -y, napr' rady (zvery
majú rady miiso, mamy sú rady, dievčence sú rady, deti sú rady);

h) v nominatíve množného čísla mužského neživotného, ženského a stredného rodu
osobného zámena on (ony), zámena sám (samy), všetok (všetlql) a číslovky
jeden (jedny) v prípone -y, napr. ony (dievčatá) súhlasia, deti sú samy,
samy (ženy) ste rozhodli,všetky sú podpísané,jedny študentky,jedny okuliare
(aj od jedných okuliarov, s jednými okuliarmi).

Mákké i (l) sa píše v fýchto pádových a časovacích príponách:

1. v mužslcých životných podstatných menách vo všetkých pádoých príponách, napr.
chlapi, chlapovi, chlapmi; Junovi; husiti, husitovi, husitmi; ekonómovi, ekonóma-
mi; sfrkovi, stýkmi;

2. v lokáli jednotného čísla podstatných mien'' napr. v kufri, v hoteli, v tanieri,
o dievčati, na mori, v krvi, pri večeri, v Kórei, o akcii, v knižnici, v kvartáli;

3. v genitíve množného čísla podstatných mien utvorených príponou -í, napr' morí,
konopí, večerí, z pohorí' v Rudohorí;

4. v inštrumentáli množného čísla v pádoých príponách -mi, -ami,napr. chlupmi, stro-
mami, papiermi, oznamami, det'mi, manažérkami, o491lmi, kost'ami, dovolenkami;

5. v pádoých príponách prídavných mien vzoru cudzí a póví, napr. ýdzi, svieži, boží,
bobrí, leví, obrí, kozí, sobí, pavúčí, psí, zubrí,jastrabí;

6. v kmeňoých príponách a v zakončení všetkých slovesných tvarov' napr. robit''
trúvit', prosit', hlósime, odpoveduli sme, hlasovuli, vypi, spi, zavri, pretri.

Upozornenie
Y rozkazovacom tvaÍe sIovtes umyt', ryt', kryt' je _y súčasťou základu (nie je to pripona): umy,
umyme, umytq ry, ryme, ryte; kry, kryme, kryte; Tny.vymyituyry, prery,pory,prikry, prekry,
odokry, skry, zakry.
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